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Szanowni Akcjonariusze, 
 
 
Mam przyjemność zaprezentować Państwu sprawozdanie finansowe Fabryki Kotłów RAFAKO S.A. za 2008 
rok. Robię to z tym większą satysfakcją, iŜ mimo zauwaŜalnego spowolnienia gospodarczego, Firma 
wypracowała wyŜsze przychody ze sprzedaŜy i zyski z działalności kontynuowanej. Umacniający się złoty  
w pierwszej połowie 2008 roku powaŜnie ograniczał zyskowność działalności eksporterów, w związku z czym 
jednostki zaczęły stosować instrumenty zabezpieczające ryzyko kursowe. Nagły, związany ze światowym 
kryzysem finansowym, spadek wartości złotego spowodował poniesienie istotnych strat przez wiele 
przedsiębiorstw. Opisywana sytuacja wydarzyła się równieŜ w Grupie RAFAKO, raportowaliśmy na bieŜąco 
rozwój sytuacji i skutki transakcji opcyjnych zawartych przez jednostkę zaleŜną. 
 
Sprawozdanie finansowe prezentuje najwaŜniejsze osiągnięcia Spółki w realizacji strategicznych celów, które 
zostały zdefiniowane przez Zarząd na kolejne lata. Największym realizowanym w 2008 roku produktem  
w segmencie obiektów energetycznych była budowa, w konsorcjum z firmą ALSTOM, bloku o mocy 858 MW  
w Elektrowni Bełchatów. W segmencie urządzeń ochrony środowiska Spółka zakończyła sukcesem realizację 
systemów odsiarczania w Elektrowni Skawina i Elektrowni Jaworzno. 
 
W przyszłym roku, pomimo panującego kryzysu, spodziewamy się utrzymania poziomu sprzedaŜy oraz 
pozytywnych wyników. W naszej ocenie branŜa energetyczna w mniejszym stopniu odczuje skutki kryzysu.  
 
Dostosowanie energetyki do wymogów prawa unijnego oraz unijne programy pomocowe wymuszają  
na producentach energii realizację zadań inwestycyjnych umoŜliwiających spełnienie wyŜszych wymogów  
dla produkcji energii w zakresie ekologii przed wejściem w Ŝycie poszczególnych dyrektyw unijnych. Szacuje się, 
Ŝe w Polsce w ciągu najbliŜszych 3-5 lat rozpocznie się proces powiększania bądź wymiany zainstalowanych 
mocy o 7-9 tysięcy MW, co przekłada się na kwotę 10-14 miliardów EURO sprzedaŜy dla wytwórców obiektów 
energetycznych. Zarząd RAFAKO S.A. zakłada znaczący udział Spółki w realizacji tych zamierzeń. 
 
Kolejnym, niezmiernie istotnym programem, w którym zamierzamy uczestniczyć jako lider rynku jest segment 
budowy zakładów termicznej utylizacji odpadów komunalnych. Obiekty te będą finansowane z funduszy 
unijnych, co w dobie kryzysu zapewnia bezpieczeństwo finansowe wykonawcy. W pierwszym etapie, zakłada się 
budowę w Polsce dziesięciu zakładów w duŜych aglomeracjach miejskich, a docelowo około stu tego typu 
obiektów. Spółka w tym segmencie rynku w latach poprzednich zdobyła duŜe doświadczenie, dostarczając 
klientom zagranicznym, głównie z obszaru Unii Europejskiej, 52 tego typu instalacje, które uzyskują pozytywne 
oceny pod względem wymogów w zakresie ekologii i są akceptowane przez otoczenie.  
 
W imieniu Zarządu Spółki chciałbym podziękować Państwu za okazane zaufanie. Zrobimy wszystko, aby go nie 
zawieść i zapewnić naszym Akcjonariuszom oczekiwany wzrost wartości firmy. Pragnę złoŜyć  podziękowania 
wszystkim Pracownikom RAFAKO S.A. za lojalną i cięŜką pracę przy realizacji ambitnych załoŜeń oraz Radzie 
Nadzorczej za merytoryczną pomoc.  
 
Przed nami kolejny rok wytęŜonej pracy i rok waŜkich decyzji. Liczę na dalsze wsparcie i zaufanie wszystkich 
Akcjonariuszy.  
 
 
 
Wiesław RóŜacki 
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Racibórz, dnia 7 kwietnia 2009 roku 


